

## សេចក្តីប្រកាសព័ត៌មាន - ចេញផ្សាយថ្ងៃទី៩ ខែសីហា ឆ្នាំ២០២៤

### ពិធីបើកសម្ពោធដែលប្រារព្ធធ្វើនៅសាកលវិទ្យាល័យអង់គ្លេសដំបូងគេនៅកម្ពុជា។

ថ្ងៃទី៩ ខែសីហា ឆ្នាំ២០២៤ (ភ្នំពេញ) - ពិធីសម្ពោធសាខាសាកលវិទ្យាល័យចក្រភពអង់គ្លេសដំបូងគេនៅកម្ពុជាបានប្រារព្ធឡើងកាលពីម្សិលមិញថ្ងៃទី៨ ខែសីហា។ សាកលវិទ្យាល័យ De Montfort កម្ពុជាមានកិត្តិយសដែលពិធីនេះប្រព្រឹត្តទៅក្រោមអធិបតីភាព សម្តេចមហាបវរធិបតី ហ៊ុន ម៉ាណែត នាយករដ្ឋមន្ត្រីនៃព្រះរាជាណាចក្រកម្ពុជា។

ក្នុងសុន្ទរកថាស្វាគមន៍ ឯកឧត្តម **Dominic Williams MBE** ឯកអគ្គរាជទូតអង់គ្លេសប្រចាំនៅកម្ពុជាបានមានប្រសាសន៍ថា៖ “ខ្ញុំមានសេចក្តីសោមនស្សរីករាយដែលសាកលវិទ្យាល័យ De Montfort បានបើកសាខាមួយនៅក្នុងប្រទេសកម្ពុជា ខ្ញុំយល់ឃើញថា នេះជាការរួមចំណែកដ៏សំខាន់របស់ចក្រភពអង់គ្លេសក្នុងការបន្តការអភិវឌ្ឍន៍របស់កម្ពុជា។ សាកលវិទ្យាល័យ De Montfort កម្ពុជានឹងធានាថាយុវជនកម្ពុជាកាន់តែច្រើនអាចទទួលបានការអប់រំលំដាប់ពិភពលោក និងអភិវឌ្ឍជំនាញដែលត្រូវការដើម្បីទ្រទ្រង់អត្រាកំណើនសេដ្ឋកិច្ចដ៏គួរឱ្យកត់សម្គាល់របស់កម្ពុជា។

ជាមួយនឹងវត្តមានបន្ថែមរបស់សាកលវិទ្យាល័យ De Montfort ដល់សមាជិកស្ថាប័នអប់រំអង់គ្លេសនៅកម្ពុជា ឥឡូវនេះ យុវជនកម្ពុជាអាចសិក្សានៅស្ថាប័នចក្រភពអង់គ្លេស នៅទីនេះក្នុង ប្រទេសកម្ពុជា ចាប់ពីឆ្នាំសិក្សាដំបូងរហូតដល់កម្រិតក្រោយឧត្តមសិក្សា។ ខ្ញុំជឿថា សិស្សានុសិស្ស និងមាតាបិតាជាច្រើននឹងផ្តល់តម្លៃដល់ឱកាសដើម្បីទទួលបានការអប់រំលំដាប់ពិភពលោក ខណៈពេលដែលនៅមានទំនាក់ទំនងជាមួយគ្រួសារ សហគមន៍របស់ពួកគេ និងវប្បធម៌ខ្មែរដ៏សម្បូរបែប។”

**Sakina Zafar** ប្រធានប្រតិបត្តិ សាកលវិទ្យាល័យ De Montfort កម្ពុជា បានបន្ថែមថា៖ “ខ្ញុំសូមអរគុណសម្តេចនាយករដ្ឋមន្ត្រី ដែលបានថ្លែងសុន្ទរកថាដ៏បំផុសគំនិត ដោយផ្ដោតលើសារៈសំខាន់នៃការអប់រំ និងតួនាទីរបស់ការអប់រំអាចដើរតួក្នុងការអភិវឌ្ឍន៍ធនធានមនុស្ស។ យើងរីករាយក្នុងការស្វាគមន៍និស្សិតថ្នាក់បរិញ្ញាបត្រ និងក្រោយឧត្តមសិក្សាដំបូងរបស់យើង។ ជាលើកដំបូងពួកគេនឹងអាចសិក្សានៅក្នុងស្រុកសម្រាប់សញ្ញាបត្រចក្រភពអង់គ្លេសនៅសាខាសាកលវិទ្យាល័យអង់គ្លេស ដោយទទួលបានអត្ថប្រយោជន៍ពីគុណសម្បត្តិដែលទទួលស្គាល់ជាសាកលនៃការទទួលបានការអប់រំនៅសាកលវិទ្យាល័យចក្រភពអង់គ្លេស។

និស្សិតរបស់យើងបានជ្រើសរើសសិក្សាកម្មវិធីសញ្ញាបត្រផ្នែកហិរញ្ញវត្ថុ ធុរកិច្ច និងបច្ចេកវិទ្យាដែលមានឥទ្ធិពល និងកម្មវិធីក្រោយឧត្តមសិក្សាសកល MBA ។ កម្មវិធីសិក្សាទាំងអស់នេះនឹងត្រូវបានបង្រៀនដោយក្រុមសិក្សាអន្តរជាតិដែលស្តង់ដារសិក្សារបស់ចក្រភពអង់គ្លេស ហើយសិស្សនឹងបានទទួលសញ្ញាបត្ររបស់ពួកគេពីសាកលវិទ្យាល័យ De Montfort នៅចក្រភពអង់គ្លេស។

រួមបញ្ចូលគ្នាជាមួយនឹងឱកាសបណ្តាញសកលវិទ្យាល័យរបស់សាកលវិទ្យាល័យ De Montfort សិស្សរបស់យើង នឹងទទួលបានអត្ថប្រយោជន៍ពីបទពិសោធន៍សិក្សាអន្តរជាតិពិតប្រាកដ។ យើងទន្ទឹងរង់ ចាំក្លាយជាផ្នែកមួយនៃដំណើរអប់រំរបស់ពួកគេ និងគាំទ្រពួកគេដើម្បីបំពេញសក្តានុពលរបស់ពួកគេ។

សាកលវិទ្យាល័យ De Montfort (DMU) ត្រូវបានបង្កើតឡើងក្នុងឆ្នាំ ១៨៧០ គឺជាស្ថាប័នដែល មានមូលដ្ឋាននៅទីក្រុង Leicester ចក្រភពអង់គ្លេស ដែលមានរយៈពេលជាង ១៥០ ឆ្នាំបានផ្តល់ការ បង្រៀនបំផុសគំនិតដល់និស្សិត ហើយកំពុងនាំមកនូវការយកចិត្តទុកដាក់លើខុត្តមភាព និងបង្កើតផល វិជ្ជមានជាសាកលដល់ប្រទេសកម្ពុជា។ ថ្នាក់ក្រោយខុត្តមសិក្សានឹងចាប់ផ្តើមនៅដើមសប្តាហ៍នៅថ្ងៃទី ៧ ខែតុលា ឆ្នាំ ២០២៤ ជាមួយនឹងថ្នាក់បរិញ្ញាបត្រដែលចាប់ផ្តើមនៅថ្ងៃទី ១៤ ខែតុលា ឆ្នាំ ២០២៤។

**កំណត់ចំណាំចំពោះអ្នកកែសម្រួល៖**

- បង្កើតឡើងក្នុងឆ្នាំ ១៨៧០ និងជាង ១៥០ ឆ្នាំនៃប្រវត្តិសាស្ត្រនៃការបង្រៀន។ និស្សិតប្រហែល ៣៥០០០ ដែលកំពុងសិក្សាជាមួយសាកលវិទ្យាល័យ De Montfort នៅចក្រភពអង់គ្លេស និងក្រៅប្រទេស។
- QS បានវាយតម្លៃសាកលវិទ្យាល័យ De Montfort ជាស្ថាប័ន 'ល្អ' លំដាប់ផ្តោយ ៥។ សាកលវិទ្យាល័យ De Montfort ចូលរួមជាមួយសាកលវិទ្យាល័យចំនួន ១៣ ផ្សេងទៀត នៅក្នុងចក្រភពអង់គ្លេស និងសាកលវិទ្យាល័យជាង ១០០ ទូទាំងពិភពលោក ក្នុងការទទួលបានពានរង្វាន់ផ្តោយ ៥។
- សាកលវិទ្យាល័យ De Montfort ក្នុងចំណោមសាកលវិទ្យាល័យកំពូលទាំង ២០ នៅលើពិភពលោក សម្រាប់និរន្តរភាព និងជាសាកលវិទ្យាល័យតែមួយគត់នៅក្នុងចក្រភពអង់គ្លេសដែល ត្រូវបានផ្តល់ ឋានៈជាមជ្ឈមណ្ឌលសកលសម្រាប់គោលដៅអភិវឌ្ឍន៍ប្រកបដោយចីរភាពដោយអង្គការសហប្រជា ជាតិ។
- នៅពេលបញ្ចប់ការសិក្សាដោយជោគជ័យ សិស្សនឹងទទួលបានសញ្ញាបត្រដែលផ្តល់ដោយ សាកលវិទ្យាល័យ De Montfort នៅចក្រភពអង់គ្លេស។
- អាហារូបករណ៍ជាច្រើនអាចរកបានដើម្បីជួយគាំទ្រសិស្ស។
- បន្ទាប់ពីសិក្សាជាមួយសាកលវិទ្យាល័យ De Montfort កម្ពុជា អស់រយៈពេលមួយឆ្នាំ សិស្សនឹង មានជម្រើសក្នុងការចូលទៅកាន់បណ្តាញសកលវិទ្យាល័យរបស់សាកលវិទ្យាល័យ De Montfort រួមទាំងការទៅសិក្សានៅ សាកលវិទ្យាល័យ De Montfort ក្នុងចក្រភពអង់គ្លេសសម្រាប់ ឆ្នាំដែលនៅសល់ដែលពួកគេជ្រើសរើស។
- សាកលវិទ្យាល័យ De Montfort កម្ពុជានឹងផ្តោតទៅលើលទ្ធភាពមានការងារធ្វើ និងផ្តល់ ការអប់រំអន្តរជាតិ អង់គ្លេសដែលមានតម្លៃសមរម្យនៅក្នុងស្រុក។
- កម្មវិធីថ្នាក់បរិញ្ញាបត្រផ្នែកធុរកិច្ច គណនេយ្យ និងហិរញ្ញវត្ថុ និងបច្ចេកវិទ្យាព័ត៌មាន និងកម្មវិធីថ្នាក់ ក្រោយខុត្តមសិក្សា MBA សកលត្រូវបានផ្តល់ជូន។ លើសពីនេះ មជ្ឈមណ្ឌលសម្រាប់ការសិក្សា

ភាសាអង់គ្លេសនឹងត្រូវបានបង្កើតឡើងនៅពេលចាប់ផ្តើមការបង្រៀននៅឆ្នាំ ២០២៤ ដែលមាន  
ឯកទេសក្នុងការរៀបចំភាសាអង់គ្លេស និងភាសាអង់គ្លេសសម្រាប់អាជីវកម្ម។

- សាកលវិទ្យាល័យមានទីតាំងនៅកោះពេជ្រ និងរចនាផ្ទៃខាងក្នុងជាមួយនឹងកន្លែងសម្រាប់ការសិក្សា  
អន្តរកម្ម ការសំរាកលំហែ និងការសហការ។
- ថ្នាក់ក្រោយឧត្តមសិក្សានឹងចាប់ផ្តើមនៅថ្ងៃទី ៧ ខែតុលា ឆ្នាំ ២០២៤ ជាមួយនឹងថ្នាក់បរិញ្ញាបត្រ  
ដែលចាប់ផ្តើមនៅថ្ងៃទី ១៤ ខែតុលា ឆ្នាំ ២០២៤។
- ការសាកសួរការចូលរៀននៅតែបើកទទួលសម្រាប់វគ្គសិក្សាចាប់ផ្តើមនៅឆ្នាំ២០២៤។

## បញ្ចប់

សម្រាប់ការសាកសួរព័ត៌មាន និងព័ត៌មានបន្ថែម៖

[media@dmuc.edu.kh](mailto:media@dmuc.edu.kh)

[www.dmuc.edu.kh](http://www.dmuc.edu.kh)



#DMUC

#DeMontfortUniversityCambodia